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Ordinært menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 19. november 2024 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.00 – mødeslut kl. 19.19 

 

MR-medlemmer til stede:  

Anne-Lise Hermansen, Bente Kongerslev, Charlotte H. Bak, Eva Plambeck Olsen, Iben Andersen, 

Jacobo Ramirez Nuñez, Ole Hansen, Toril Steffensen, Pernille Østrem, Thomas Høg Nørager 

MR-medlemmer afbud:  

Laura Månsson (orlov), Jane Thyrring Stouenberg 

Øvrige til stede:  

Stine Borbye Edelvang (medarbejderrepræsentant), Mariann Horn, Alejandra Jose Torres Mendez, 

Christopher Lillman, Sussie Lundberg, Rasmus Underbjerg Pinnerup (kordegn, referent) 

 

Punkter til beslutning 

1. Valg af ordstyrer (jf. forretningsordenens § 4, stk. 3). v/ Iben 

Toril blev valgt som ordstyrer. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Iben begærede et punkt på dagsordenen om forsikringssagen. Det blev sat på som pkt. 9, 

og de øvrige punkter blev skudt frem. Således ændret blev dagsordenen godkendt. 

 

3. Kan referat fra MR-møde den 22. oktober godkendes? (Bilag 3.1) 

Referatet blev godkendt med den mindre rettelse, at renoveringen af pulpiturgulvet i kirken 

ikke som anført under pkt. 13 begyndte d. 24. november, men i stedet d. 24. oktober. 

 

4. Godkendelse af 3. kvartalsrapport. v/ Eva (Bilag 4.1, 4.2, 4.3, 4.4) 

Kassereren redegjorde for økonomien det seneste kvartal, den aktuelle økonomiske status 

og dens sammenhæng med det budgetterede. 

Menighedsrådet behandlede og godkendte 3. kvartalsrapporten. 

 

5. Valg af MR’s repræsentant til Folkekirkens Skoletjenestes repræsentantskab (Bilag 5.1). 

Folkekirkens Skoletjeneste drives af menighedsråd i København og på Frederiksberg og 

udvikler, udbyder og afvikler sammen med lokale kirker undervisningstilbud og lærerkurser 

til lokale skoler. Hvert menighedsråd kan stille med ét medlem til repræsentantskabet. 

Thomas blev genvalgt. 
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Punkter til orientering 

 

6. Nyt fra Provstiudvalget. v/ Bente (Bilag 6.1) 

Bente fremlægger forskellige punkter fra Provstiudvalget, bl.a. Religionernes Folkemøde 

Nørrebro-Nordvest, der finder sted på lørdag d. 23. november i Nørrebrohallen og på 

Nørrebro Bibliotek. 

 

Der afholdes seminar for nye menighedsråd tirsdag d. 14. januar kl. 17–21. Sted er ikke 

fastslået endnu, men nærmere oplysninger følger. 

 

Sognene opfordres til at søge af den fri reserve, som nævnes under pkt. 2.7 i referatet fra 

PU-mødet. Midlerne kan bruges til såvel udvikling som projekter. 

 

Tjek i øvrigt årshjulet i referatets pkt. 10. 

 

7. Jubilæet: Hvor langt er vi? v/ Toril, Pernille og Thomas 

Jubilæumsskriftet leveres på tirsdag. Det lanceres ved en festlig reception i Karmel efter 

højmessen søndag d. 1. december, som tillige er første søndag i advent. 

Forberedelserne til selve jubilæumsarrangementet d. 8. december skrider planmæssigt 

frem. Biskoppen står for første del af gudstjenesten og for prædikenen, hvorefter Pernille 

og Thomas tager over til nadveren. 

 

8. Kirkeværgen orienterer. v/ Eva 

Projektet med forbedring af pulpiturgulvet holder tidsplanen og er sågar på sine stræk 

forud. Gulvet er lagt, og maleren har i dag malet gulvet for anden gang. Alt ser ud til at 

blive klar til Bach Friday d. 29. november som planlagt. 

Derudover har vi fået ophængt salmebogsreoler på bagvæggen i kirkerummet, som der har 

været talt om længe. Det giver en langt bedre arbejdsstilling for kirketjenerne. 

Eva mødes med Elimar i morgen for at sikre en passende brandsikkerhed på alle niveauer i 

Karmel. 

Der arbejdes på at finde en elektrisk katafalk til at erstatte den gamle manuelle, der længe 

har trængt til udskiftning. 

Snart holdes forberedende møde med arkitekterne om det næste store anlægsarbejde, 

nemlig udskiftningen af gulv og varmeanlæg i kirken, som påbegyndes i efteråret ’25. 

 

9. Orientering om forsikringssagen. v/ Iben 

Iben orienterede om forsikringssagen, dens baggrund og forløb. Afgørelsen fra 

Forsikringsenheden tages ad notam. Tagprojektet, der oprindelig var sat til 1,5 mio. kr., er 

endt med at koste os 5,2 mio. kr.  

Iben og Eva mødes og skriver en ansøgning til provstiet med henblik på at få konverteret 

det oprindelige lån. Afgørelsen kommer forventeligt på provstiudvalgsmødet i december. 
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10. Menighedsrådsvalget. v/ Iben 

Vi har sendt en ansøgning til stiftet ad tjenestevejen (dvs. gennem provstiet) om at afholde 

udfyldningsvalg til menighedsrådet, så det kan blive fuldtalligt. Det bliver forventeligt 

afholdt d. 11. marts 2025. 

 

11. Aktiviteter. v/ præsterne 

Der er som sædvanlig knald på i december. 

I år er der ikke midnatsgudstjeneste juleaften, men til gengæld holder vi gudstjeneste 

juledag kl. 11. 

 

Nytårsaftensgudstjenesten holdes i år (som sidste år) kl. 15. 

Vi uddeler snart julehjælp til folk i sognet, der har hjælp behov. Julehjælpen finansieres bl.a. 

af julebasaren, som holdes lørdag d. 14. december. 

Kig gerne i jeres gemmer, om I har julepynt eller strik, som I kan donere til julebasaren. 

Også bagværk og lign. modtages med kyshånd. 

Rema 1000 i Farumgade har ydet imponerende store bidrag til julebasaren/julehjælpen, så 

al mulig tak og støtte til dem. 

 

12. Evt. 

a. Charlotte spørger ind til kirkens nuværende arkitekter og hvordan de kom til kirken. 

Eva redegør for historien. 

b. Iben siger på menighedsrådets vegne tak til Anne-Lise, Charlotte og Jane, der 

stopper i rådet med dette møde. 

c. Provstiet gør opmærksom på Religionernes Folkemøde Nørrebro-Nordvest, som 

afholdes lørdag den 23. november kl. 15–20 i Nørrebrohallen: 

https://www.facebook.com/events/1609115283316660 

 

Mødet afsluttedes kl. 19.19. 

 

Kommende FU-møder i første halvdel af 2025: 

5/2, 4/3, 8/4, 14/5, 4/6 

 

Kommende MR-møder i første halvdel af 2025: 

20/2, 18/3, 29/4, 27/5, 19/6 

https://www.facebook.com/events/1609115283316660

